
Verslag Eerste Algemene Vriendenvergadering, 29 juni 2017 
 
Op deze laatste donderdag van juni, kwam de Algemene Vriendenvergadering voor het 
eerst in zijn nieuwe vorm bijeen. Er waren zo’n 15 geïnteresseerde Vrienden op af gekomen.  
 
Huub Sanders vertelde wat voor overwegingen er waren geweest om de oude structuur van 
de Vrienden aan te passen. Hoe zag die oude structuur eruit? Er was een 9-koppig (en later 
6-koppig) bestuur met een adviserende rol. Dit bestuur vergaderde voorafgaand aan de 
huishoudelijke vergadering van de Vrienden. Voor deze 15 minuten durende huishoudelijke 
vergadering waren alle Vrienden uitgenodigd.  
 
De directie van het IISG was (vaak) bij beide vergaderingen aanwezig om de Vrienden op de 
hoogte te stellen van de ontwikkelingen van het voorafgaande half jaar op het IISG. Huub 
Sanders als voorzitter presenteerde op beide vergaderingen de laatste gegevens over 
ledental en financiën. Daarna volgden de collectiepresentaties en de lezingen.  
 
Het leek een aantal mensen goed om te proberen actiever met de Vrienden om te gaan. De 
oude structuur voelde topzwaar voor een relatief kleine organisatie als de Vrienden van het 
IISG. Daarnaast wil het IISG graag meer feedback vanuit de buitenwereld krijgen op de 
binnen het instituut ontwikkelde plannen. Waar beter te beginnen om je oor te luisteren te 
leggen dan bij je Vrienden?   
 
Vandaar dat de organisatie nu is aangepast. Naast de IISG-ers die erbij betrokken zijn, 
bestaat er vanaf nu een Algemene Vriendenvergadering. Op deze vergadering wordt altijd 
minstens één thema geagendeerd. Daarnaast zullen de lopende zaken besproken blijven 
worden: van de Vrienden en van het IISG.! Wij hopen op een actieve en vooral wederzijdse 
dynamiek. Het kan een platform worden voor de uitwisselingen van ideeën en activiteiten.  
 
Na deze inleiding praatte Henk Wals ons bij over het IISG in de eerste helft van 2017. Veel 
zaken die in de ‘introduction’ van het laatste nummer van On the Waterfront werden 
vermeld, passeerden de revue. De 2,6 miljoen Euro die de KNAW ter beschikking heeft 
gesteld voor ‘investing in collections’, het FNV project van 2 miljoen Euro dat de overgang 
van het bewaren van papier naar digitaal vakbondsarchief mogelijk moet maken en de 
promotie van Rombert Stapel.  
 
Met de grote projecten zijn er veel nieuwe gezichten het IISG binnengekomen en dat geeft 
een prettige dynamiek. Het IISG is ook meer dan vroeger actief bezig zich in de maatschappij 
te laten zien. Een van de manieren om dat te doen is het bijdragen aan tentoonstellingen. 
Het IISG heeft een belangrijke bijdrage geleverd aan een tentoonstelling over Zuid Afrika in 
het Rijksmuseum en (momenteel) een tentoonstelling over de Russische Revolutie in de 
Hermitage. Lezingen zijn een andere manier. In de Pakhuis de  Zwijger is een serie 
georganiseerd met de titel ‘De Toekomst van Werk’ waarin o.a. Dennie Oude Nijhuis actief 
was. 
 
Hierna was het woord weer aan Huub Sanders die het enige agendapunt van deze AVV aan 
de orde stelde: de uitslag van de enquête. Er werden 27 enquêtes ingevuld terug 
ontvangen. Dat is een hoge score voor 69 uitgezette formulieren. Wat duidt op een grote 



betrokkenheid van onze Vrienden. Veel van de uitslagen spreken voor zich. De enquête zal 
een bijdrage leveren aan de verdere gedachtenvorming over de Vrienden. Van 
vernieuwingen en plannen stellen we u uiteraard op de hoogte. Ik presenteer hier de uitslag 
van de enquête. Bij sommige vragen werden interessante opmerkingen gemaakt die hier 
ook worden weergegeven. 
 
 

Enquête over de Vrienden van het IISG, mei 2017 
 

1) We willen overgaan tot het toevoegen van een instaptarief voor het 
lidmaatschap. Nu zijn de keuzemogelijkheden €100.-, €500,- of €1500,- voor 
levenslang. Voor bijvoorbeeld studenten zijn dit hoge bedragen. Wij willen een 
instaptarief van €25,-  toevoegen. 

 
Vind je dit een goed idee?  
 

Nee 1 2 3 4 5 6 7 8 9 10 Ja 
Uitslag:      3 6 3 15 
 
 
 
 

 
 
 
Opmerkingen: 
Eigenlijk is iedereen het erover eens dat we ook een lager tarief moeten aanbieden. 
Hiervoor wordt een voorstel uitgewerkt. 
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2) Het IISG wil graag van zijn Vrienden feedback krijgen over beleid, activiteiten en 

projecten. Wij willen voortaan rechtstreeks met alle Vrienden praten in de vorm 
van een algemene vergadering. Dat betekent dat de Vriendenmiddag langer 
gaat duren. Wij willen hier drie kwartier tot een uur voor uittrekken. Bij deze 
bijeenkomst zal ook altijd iemand van de IISG-directie aanwezig zijn.  

 
Vind je dit een goed idee?  
 

Nee 1 2 3 4 5 6 7 8 9 10 Ja 
Uitslag: 1    1,5 2,5 4 9 2 7 
    
 

          

 
 
 
 
Opmerkingen: 
Men is zeker geïnteresseerd. Van belang is wel dat er een onderwerp wordt geagendeerd. 
Zo maar wat weg kletsen lijkt niemand een goed idee.  
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3) Met hulp van de Vrienden zouden we dingen willen gaan organiseren zoals het 
inventariseren van kleine archieven, de invoer van historische data of de 
transscriptie van  handschriften. 

 
Vind je dit een goed idee?  
 

Nee ? 1 2 3 4 5 6 7 8 9 10 Ja 
Uitslag:1 1    1,5 0,5 4 12  7 
 

 
 
 
Opmerkingen: 
Men voelt wel voor meer organiseren. Het inventariseren van archieven wordt genoemd. Er 
ontstaat een levendige discussie over het transcriberen van het steno van Nettlau. Van de 
andere kant benaderd: wat voor kennis en vaardigheden bezitten de Vrienden? Van die kant 
bekeken kunnen er misschien ook activiteiten georganiseerd worden.  
 

4) De collectiepresentaties (het tonen van nieuwe aanwinsten) zijn een 
gewaardeerd onderdeel van de Vriendenmiddag. 

 
Ben je het daarmee eens? 
 

Oneens    1  2  3  4  5 6 7 8 9  10         Eens  
Uitslag:      2 10 4 11 
 

 

0

2

4

6

8

10

12

14

1 2 3 4 5 6 7 8 9 10

Grafiektitel

0

2

4

6

8

10

12

1 2 3 4 5 6 7 8 9 10

Grafiektitel



 
 
Opmerkingen: 
 
 
 

 
5) De lezing of lezingen zijn een gewaardeerd onderdeel zijn van de 

Vriendenmiddag. 
 

Ben je het daarmee eens? 
 

Oneens ? 1  2  3  4  5 6 7 8 9  10 eens  
Uitslag: 1       3 9 5 9 
 
 

 
 
Opmerkingen: 
 
 
 

  

0

2

4

6

8

10

1 2 3 4 5 6 7 8 9 10

Grafiektitel



6) Als Vriend vind ik het belangrijk om een magazine als On the Waterfront te 
ontvangen. 

 
Ben je het daarmee eens? 
 

Oneens ? 1  2  3  4  5 6 7 8 9  10 Eens  
Uitslag: 1  1  1 2 3 3 3 4 9 
 
 

 
 
Opmerkingen: 
 
 
 

 
7) De inhoud van On the Waterfront lees ik graag. 

 
Ben je het daarmee eens? 
 

Oneens ? 1  2  3  4  5 6 7 8 9  10 Eens  
Uitslag: 1  1  1 3 5 1 3 3 9 
 
 

 
 
 
Opmerkingen: 
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8) In plaats van On the Waterfront zou ik graag een digitale nieuwsbrief van de 
Vrienden ontvangen. 
 

Ja Nee Geen Mening 
Uitslag  9 15 3 
 

 
 
Opmerkingen: 
 
 
 
 

 
9) Ik zou liever zien dat On the Waterfront in het Nederlands gemaakt wordt. 

 
Ben je het daarmee eens? 
 

Oneens 1  2  3  4  5 6 7 8 9  10         Geen Mening  
Uitslag : 8 1  1 6,5 1,5 2 3 2 1 1 
 

 
 
Opmerkingen: 
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Na discussie kwam er in ieder geval de praktische maatregel in beeld dat de integrale 
Nederlandstalige versie online gepubliceerd kan worden. 
 
 
 
 

 
10) Ik zou het op prijs stellen als het IISG ook buiten de Vriendenbijeenkomsten om 

activiteiten organiseert voor de Vrienden. 
 

Ben je het daarmee eens? 
 

Oneens 1  2  3  4  5 6 7 8 9  10 Geen Mening  
uitslag:    1 8 4 2 4 0 6 2 

 
 

 
 

 
Indien mee eens, welke activiteiten?  

 
Opmerkingen: 
 
 
 
 
 

 
 
 
In de levendige discussie kwamen nog veel dingen aan de orde. Inclusief handige en 
bruikbare tips. Bijvoorbeeld over het actiever benaderen van  studiezaalbezoekers (bv door 
het systematisch uitdelen van de folders). Samenwerken, zoals nu al geregeld gedaan wordt, 
wordt ook op prijs gesteld. Een suggestie die gedaan werd in deze richting noemde het 
IDFA. In één commentaar werd de positie of uitstraling van het IISG in de openbaarheid als 
ondermaats aan de orde gesteld. Dat gaf wederom een levendige discussie. Henk Wals 
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stelde dat het klopte dat het IISG wat dat betreft eigenlijk nog aan het begin staat. Iedereen 
was het met hem eens dat dit onderwerp een goed thema zou zijn voor de tweede AVV. 
 
Het inhoudelijke deel van de Vriendenmiddag bestond dit keer uit drie onderdelen: twee 
lezingen die te maken hadden met de Russische Revolutie door resp. Pepijn Brandon en 
Dennis Bos, gevolgd door een rondleiding gegeven door Gijs Kessler met speciale aandacht 
voor onze collecties rond de ‘andere’ deelnemers aan de Russische Revolutie, zoals sociaal-
revolutionairen en mensjewieken. Het derde deel waren de ‘gewone’ collectiepresentaties. 
Van deze activiteiten zal in On the Waterfront 35 uitgebreider dan hier verslag worden 
gedaan. Bouwe Hijma, Eric de Ruijter en Huub Sanders lieten collecties zien, variërend van 
een Nederlands Chinees-Indisch bedrijf (Oei Tiong Ham Concern), de Nederlandse 
Marechaussee Vereniging en de plaatsvervangend voorzitter van de DKP in de jaren 1986-
1990 Ellen Weber. De middag was georganiseerd in samenwerking met de Vrienden van de 
Hermitage. In de Hermitage is tot 17 september de tentoonstelling  ‘1917. Romanovs & 
Revolutie’ te zien, waar het IISG aan heeft bijgedragen. Er was een grote opkomt: Alle 70 
beschikbare plaatsen waren bezet.  
 
Huub Sanders 7 augustus 2017 
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